

CONTENTS

N°2, Tome 159, april 2006

LECTURE

- *Follicular growth and ovulation in the queen*, by E. Malandain, D. Rault, E. Froment, S. Baudon, D. Begon and S. Chastant-Maillard. **p. 113**

COMMUNICATIONS

- *From the legitimacy to the legality of actions against the use of anabolic steroids*, by X. Delomez. **p. 121**
- *Results of vaccination against canine visceral leishmaniasis (Leishmania infantum) in enzootic areas*, by C. Hugnet, J.-L. Lemesre, G. Papiérok and G. Bourdoiseau. **p. 127**
- *Dermatosis suggesting a staphylococcal toxic shock syndrome in a golden retriever*, by E. Gaguere, A. Muller and F. Degorce-Rubiales. **p. 131**
- *The eye of laboratory animals in drug safety evaluation*, by C. Chalier and V. Benning. **p. 137**
- *Eye and hormonal disorders in domestic carnivores*, by O. Jongh. **p. 141**
- *Biomaterials and intraocular lenses – Surgical of implantation techniques*, by J. Gaiddon. **p. 147**
- *Tularemia: situation in France, issues and public health risk*, by J. Vaissaire, C. Mendy, C. Le Doujet, N. Madani, A. Le Coustumier, M.-E. Terrier and J.-R. Gaillet. **p. 153**
- *Chemical or natural tools to control microbiological contamination of surfaces*, by F. Dubois-Brissonnet, R. Briandet and M.N. Bellon-Fontaine. **p. 161**

SHORT COMMUNICATION

- *Diagnosis of tularemia (Francisella tularensis) by in vitro gene amplification (PCR)*, by S. Peruchon, S. Henault, C. Mendy and J. Vaissaire. **p. 165**

OBITUARY

- *Doctor Louis Dhennin (1914-2005), emeritus member, President 1979*, by J.-L. Roch. **p. 169**

BOOK PRESENTATION

p. 173

ACADEMIC ACTIVITIES

p. 179

N°2, Tome 159, avril 2006

MÉMOIRE

- Croissance folliculaire et ovulation chez la chatte, par E. Malandain, D. Rault, E. Froment, S. Baudon, D.Bégon et S. Chastant-Maillard. **p. 113**

COMMUNICATIONS

- De la légitimité à la légalité de l'action contre l'usage des anabolisants, par X. Delomez. **p. 121**
- Résultats de la vaccination contre la leishmaniose canine (*Leishmania infantum*) en zone d'enzootie, par C. Hugnet, J.-L. Lemesre, G. Papiérok et G Bourdoiseau. **p. 127**
- Syndrome du choc toxinique staphylococcique chez un golden retriever, par E. Guaguere, A. Muller et F.Degorce-Rubiales. **p. 131**
- L'œil de l'animal de laboratoire dans l'évaluation de la toxicité d'un médicament, par C. Chalier et V. Benning. **p. 137**
- Œil et affections endocriniennes chez nos carnivores domestiques, par O. Jongh. **p. 141**
- Biomatériaux et implants intraoculaires – Techniques chirurgicales d'implantation, par J. Gaiddon. **p. 147**
- La tularémie : situation en France, problématiques et risques en santé publique, par J.Vaissaire, C. Mendy, C. Le Doujet, N. Madani, A. Le Coustumier, M.-E. Terrier et J.-R. Gaillet. **p. 153**
- Agents chimiques ou naturels : des outils de maîtrise de la contamination microbiologique des surfaces, par F. Dubois-Brissonnet, R. Briandet et M.-N. Bellon-Fontaine. **p. 161**

NOTE

- Contribution au diagnostic de la tularémie (*Francisella tularensis*) par des méthodes d'amplification génique *in vitro* (PCR), par S. Péruchon, S. Hénault, C.Mendy et J. Vaissaire. **p. 165**

ÉLOGE POSTHUME

- Docteur Louis Dhennin (1914-2005), membre émérite, Président 1979, par J.-R Gaillet. **p. 169**

PRÉSENTATION D'OUVRAGES

p. 173

ACTES DE L'ACADÉMIE

p. 179